
 
 

 

 

 

MOTION TILL UMEÅ KOMMUNFULLMÄKTIGE 

Avskaffa elsaneringsbidraget 

Umeå kommun erbjuder idag bidrag till elsanering för ”de som besväras av elöverkänslighet”, 

något som inte omfattas av lag (2018:222) om bostadsanpassningsbidrag. Som bekant har 

elöverkänslighet inte kunnat bevisas i någon forskning. Den nu gällande linjen inom vetenskapen är 

att symptom som uppstår och som av drabbade personer relateras till elöverkänslighet i stället 

handlar om en så kallad ”noceboeffekt”, dvs att personen upplever symptomen men att dessa har 

andra orsaker. 

Detta är ett mycket känsligt område för den som anser sig vara drabbad. Därför är det mycket 

viktigt att den som upplever elöverkänslighet varken ska föraktas eller förringas. Oavsett orsakerna 

innebär de upplevda symtomen i praktiken en omfattande frihetsbegränsning för individen, som 

uppenbarligen lider av något skäl.  

Dock är det viktigt att den som upplever denna typ av problem får hjälp med att slippa sina besvär 

med evidensbaserade behandlingsmetoder. Samhället ska inte bekräfta eller uppmuntra till icke-

vetenskapliga sådana. 

Det är också viktigt att beakta att samhällets inställning till detta riskerar att bidra till 

konspirationsteorier, framförallt den rörelse som har stark anknytning till skeptiker mot 5G-

tekniken och hävdar att den sprider det nya coronaviruset, men även teorier om så kallade 

Chemtrails med mera. 

 

Därför yrkar jag att kommunfullmäktige beslutar: 

att  Umeå kommun upphör med utbetalningar av elsaneringsbidrag.. 

 

Umeå den 27 februari 2023 

Anders Norqvist (L) 

Ledamot kommunfullmäktige 


